

INSTITUT INTERNATIONAL DE PHILOSOPHIE

8, rue Jean-Calvin, 75005 Paris

Tél. : +33 1 43.36.39.11

Fax : + 33 1 47.07.77.94

E-Mail : INST.INTERN.PHILO@wanadoo.fr

MOTION

en faveur de l'Institut russe de philosophie

The *International Institute of Philosophy / Institut international de philosophie* (I.I.P.) has received worrying news on the decision to expel the Institute of Philosophy of the Russian Academy of Sciences from its traditional headquarters at 14, Volkhonka Street, Moscow, which means a real threat and danger for the normal development of the research activities of this philosophical entity.

As an international institution with over one hundred Members from forty-six countries all over the world – three illustrious Members of the Russian Academy of Sciences included – we acknowledge and highly appreciate the scientific level of the Institute of Philosophy of the Russian Academy of Sciences. At the same time we want to urge the Russian authorities to give this Russian Institute of Philosophy the support it deserves, and to prevent its announced ejection from the historical building where it has been developing its philosophical activities for so many years.

L'Institut international de philosophie / International Institute of Philosophy (I.I.P.) a reçu des nouvelles inquiétantes concernant la décision d'expulser l'Institut de philosophie de l'Académie russe des sciences de son immeuble traditionnel du 14, Volkhonka Street, Moscou. Cela signifie une menace réelle et un véritable danger pour le développement des activités de recherche de cette entité philosophique.

En tant qu'institution internationale qui regroupe plus de cent membres issus de quarante-six pays à travers le monde – trois membres illustres de l'Académie russe des sciences en font partie – nous reconnaissons et apprécions à un plus haut point le niveau scientifique de l'Institut de philosophie de l'Académie russe des sciences. En même temps, nous invitons les autorités russes à donner à cet institut russe de philosophie les aides et les appuis qu'il mérite, ainsi qu'à empêcher son expulsion annoncée du bâtiment historique où ses activités philosophiques se sont développées depuis tant d'années.

Prof. Tomás CALVO,
President.



Prof. Pierre AUBENQUE,
Secrétaire général.